
PROTOKÓŁ  Nr LI/10

z obrad pięćdziesiątej pierwszej sesji Rady Miejskiej Cieszyna V kadencji, która odbyła 
się  dnia  30 września  2010 roku.  Sesję  otworzyła  i  prowadziła  Przewodnicząca  Rady 
Miejskiej p. Halina Bocheńska. Sesja rozpoczęła się o godz. 15.00, a zakończyła o 18.00.

Porządek posiedzenia

      1.   Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
      2.   Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Wystąpienia zaproszonych gości. 
5. Informacja dotycząca koncepcji zagospodarowania obiektu byłego przejścia granicz-

nego przy moście Przyjaźni, wraz z szacunkowymi kosztami jego adaptacji. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie:

 6.1.  przyznania lauru „Srebrnej Cieszynianki 2010”,
 6.2.  zmiany uchwały Nr XXVII/239/2000 z dnia 25 maja 2000 roku w sprawie nadania   
        Statutu Bibliotece Miejskiej w Cieszynie,

      6.3.  uzgodnienia prac wykonywanych na potrzeby ochrony przyrody, polegających na  
  zabiegach pielęgnacyjnych drzew – pomników przyrody,

 6.4.  utworzenia odrębnych obwodów głosowania w wyborach samorządowych w dniu 21 
  listopada 2010 roku,

 6.5.  przystąpienia do programu „Moje Boisko Orlik 2012”,
 6.6.  zmiany budżetu Miasta na 2010 rok,
 6.7.  uchylenia uchwały Nr LII/523/06 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 31 sierpnia 2006 

  roku w sprawie zapewnienia warunków do osiedlenia się na terenie Cieszyna w  
  ramach repatriacji,

 6.8.  zmiany uchwały Rady Miejskiej nr XVI/143/07 z dnia 29 listopada 2007 roku w   
  sprawie uchwalenia Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Cieszyna,

 6.9.  świadczenia usługi telekomunikacyjnej na terenie Miasta Cieszyna.
7.  Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Cieszyna za I półrocze 2010 roku.
8.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie między sesjami.
9.  Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i  zapytania 

 radnych.
10.  Wnioski Komisji Rady. 
11.  Oświadczenia i sprawy różne. 
12.  Zamknięcie sesji. 

X X X
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ad 1.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Pani  Halina  Bocheńska  otworzyła  obrady  pięćdziesiątej 
pierwszej sesji Rady Miejskiej Cieszyna. 
Przewodnicząca  przywitała  Radnych,  Burmistrzów Miasta,  Sekretarza  i  Skarbnika Miasta, 
Naczelników  Wydziałów  Urzędu  Miasta,  mieszkańców  Cieszyna  oraz   przedstawicieli 
lokalnej prasy. Wśród gości powitała radnego Powiatu Cieszyńskiego Pana Gabriela Brodę, 
Panią  Izabelę  Kulę  Dyrektora  Biblioteki  Miejskiej  w Cieszynie,  Panią  Ewę Gołębiowską 
Dyrektora  Śląskiego  Zamku  Sztuki  i  Przedsiębiorczości  oraz  Pana  Roberta  Koniecznego, 
architekta z KWK Promes.
Na podstawie listy obecności stwierdzono prawomocność obrad. W sesji uczestniczyło  20 
radnych.

ad 2.

Halina Bocheńska – zwróciła się z pytaniem, czy ktoś z Państwa chciałby złożyć zmiany, 
bądź uzupełnienia do przedłożonego porządku obrad.

Burmistrz Miasta Bogdan Ficek – wniósł o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w 
sprawie uchylenia uchwały Nr LII/523/06 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 31 sierpnia 2006 
roku w sprawie zapewnienia  warunków do osiedlenia  się  na terenie  Cieszyna  w  ramach 
repatriacji. Przypomniał, że w sierpniu 2006 roku Rada Miejska Cieszyna podjęła uchwałę w 
sprawie zapewnienia warunków do osiedlenia się na terenie Cieszyna Pani Natalii Sanarowej 
z Ukrainy. Od 2007 roku Pani Sanarowa z przyczyn osobistych nie przyjechała do Cieszyna, 
wskazując w kolejnych latach różne okoliczności utrudniające jej podjęcie ostatecznej decyzji 
i  zwracając  się  z  prośbą  o  dodatkowy  czas  na  uporządkowanie  własnej  sytuacji.  Jej 
rezygnacja  nigdy  nie  była  ostateczna,  natomiast  uchwała  Rady  Miejskiej  pozostawała 
aktualna  i mogła  stanowić  podstawę  do  wydania  wizy  repatriacyjnej,  co  uniemożliwiało 
podejmowanie  zobowiązań  wobec  innych  repatriantów.  Powiedział,  że  w związku  z  taką 
sytuacją,  zaproponował  Radzie  uchylić  uchwałę  Nr  LII/523/06  Rady  Miejskiej 
Cieszyna z dnia 31 sierpnia 2006 roku,  jednakże  przed  kilkoma  dniami  otrzymał  od   Pani 
Natalii  Sanarowej  list  w  którym  informuje  o  śmierci  swojego  towarzysza  życiowego,  w 
związku z czym ponownie prosi o umożliwienie jej przyjazdu do Cieszyna. Zaproponował 
zatem wycofanie projektu uchwały i danie Pani Saranowej jeszcze  jednej szansy osiedlenia 
się na terenie Cieszyna.

Halina  Bocheńska –  z  uwagi  na  brak  dalszych  uwag  do  porządku  obrad,  poddała  pod 
głosowanie  wniosek  o  wycofanie  punktu  6.7  –  podjęcie  uchwały  dotyczącej  uchylenia 
uchwały Nr LII/523/06 Rady Miejskiej  Cieszyna  z dnia 31 sierpnia 2006 roku w sprawie 
zapewnienia warunków do osiedlenia się na terenie Cieszyna w  ramach repatriacji.

W/w wniosek Rada przyjęła jednogłośnie, 20 głosami za.

Przewodnicząca przedstawiła porządek obrad po zmianie:
      1.   Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2



      2.   Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Wystąpienia zaproszonych gości. 
5. Informacja dotycząca koncepcji zagospodarowania obiektu byłego przejścia granicz-

nego przy moście Przyjaźni, wraz z szacunkowymi kosztami jego adaptacji. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie:

 6.1.  przyznania lauru „Srebrnej Cieszynianki 2010”,
 6.2.  zmiany uchwały Nr XXVII/239/2000 z dnia 25 maja 2000 roku w sprawie nadania   
        Statutu Bibliotece Miejskiej w Cieszynie,

      6.3.  uzgodnienia prac wykonywanych na potrzeby ochrony przyrody, polegających na  
  zabiegach pielęgnacyjnych drzew – pomników przyrody,

 6.4.  utworzenia odrębnych obwodów głosowania w wyborach samorządowych w dniu 21 
  listopada 2010 roku,

 6.5.  przystąpienia do programu „Moje Boisko Orlik 2012”,
 6.6.  zmiany budżetu Miasta na 2010 rok,
 6.7.  zmiany uchwały Rady Miejskiej nr XVI/143/07 z dnia 29 listopada 2007 roku w   

  sprawie uchwalenia Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Cieszyna,
 6.8.  świadczenia usługi telekomunikacyjnej na terenie Miasta Cieszyna.
7.  Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Cieszyna za I półrocze 2010 roku.
8.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie między sesjami.
9.  Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i  zapytania 

 radnych.
10.  Wnioski Komisji Rady. 
11.  Oświadczenia i sprawy różne. 
12.  Zamknięcie sesji. 

ad 3.

Z uwagi na brak uwag do protokołu z L sesji zwyczajnej Rady Miejskiej Cieszyna, protokół 
został przyjęty.

ad 4.  

Halina Bocheńska – poinformowała,  że  Pan Radny Powiatu Cieszyńskiego Gabriel  Broda 
chciał  podzielić  się  z  Państwem  aktualnymi  informacjami  z  działalności  Rady  Powiatu. 
Poprosiła Pana Radnego o zabranie głosu. 

Gabriel  Broda –  przedstawił  dane  dotyczące  budowy  i  modernizacji  dróg  w  mieście 
Cieszynie, w tym poniesionych nakładów finansowych. W 2007 roku dokonano przebudowy 
ul. Liburnia kosztem 10,8 mln zł. W 2009 roku dokonano przebudowy obiektów mostowych 
na ul.  Bielskiej-  koszt wyniósł  2mln 830 tys.  zł.  Rozpoczęto budowę i przebudowę drogi 
Ładna boczna – koszt wynosi 8 mln 700 tys. zł., Miasto poniosło koszt 700 tys. zł.  Dokonano 
przebudowy ul. Frysztackiej na odcinku 800 metrów, poniesiono koszty w wysokości 3 mln 
zł  oraz  remont  nawierzchni  na  odcinku  1,5  km  -   koszt  560  tys.  zł.  Ponadto  zapoznał 
zebranych z aktualnymi informacjami na temat osuwiska przy ul. Błogockiej w Cieszynie. 
Powiatowy  Zarząd  Dróg  Publicznych  zlecił  badania  geologiczne  i  okazało  się,  że  w 
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najbliższej okolicy są zlokalizowane dwa osuwiska – jedno o powierzchni 2,4 ha drugie o 
powierzchni  0,89 ha.   Ze zleconych operatów wynika,  że obszar osuwiska wraz ze strefą 
buforową powinien być wyłączony z dalszej zabudowy. Z tego terenu winny być usunięte 
linie energetyczne, gazowe i wodociągowe. 

Halina  Bocheńska –  przypomniała,  że  wszyscy  Państwo  radni  otrzymali  kopię  pisemnej 
informacji  od  Burmistrza  Miasta  dotyczącej  osuwiska  przy  ul.  Błogockiej  wraz  z 
korespondencją przekazaną od Starosty Cieszyńskiego. Poinformowała, że omówienie tego 
tematu  przewidywała  na  dzisiejszej  sesji  w  sprawach  różnych,  jednakże  korzystając  z 
obecności  Pana  Radnego  Powiatu  Cieszyńskiego,  zaprosiła  radnych  do  dyskusji  w  tym 
punkcie porządku obrad.

Czesław Banot -  powiedział, że byłby wdzięczny, gdyby mógł otrzymać od Pana Radnego 
Gabriela Brody przedstawione informacje na temat osuwiska przy ul. Błogockiej, aby móc je 
przekazać zainteresowanym mieszkańcom.

Gabriel Broda – poprosił,  aby Pan Radny zwrócił się w tej  sprawie bezpośrednio do Pani 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych. 
Ponadto  poinformował,  że  dnia  6  października  br.  w  Wiśle  będzie  otwarta  enklawa 
budownictwa drewnianego, na którą to imprezę wszystkich serdecznie zaprosił.

Czesław Banot – zwrócił się z pytaniem, czy osuwisko przy ul. Błogockiej jest nadal czynne 
oraz co z mieszkańcami zagrożonych budynków?

Gabriel Broda – odpowiedział, że osuwisko zgłoszone jest do systemu osłony osuwiskowej, 
planowany jest ciągły monitoring tych obszarów. Obecnie taki monitoring prowadzony jest na 
zlecenie  Powiatowego  Zarządu  Dróg  Publicznych.  Z  ekspertyz  wynika,  że  osuwiska  są 
czynne, choć zagrożenia życia na pewno nie ma. 

Z-ca BM Wł. Cybulski – odnosząc się do wypowiedzi Pana Radnego Gabriela Brody na temat 
finansowania inwestycji drogowych w naszym mieście powiedział, że informacje są niepełne, 
gdyż we wszystkich zadaniach był i jest współudział Miasta.

ad 5. 

Halina  Bocheńska –  przystępując  do  kolejnego  punktu  porządku  obrad  -  Informacji 
dotyczącej  koncepcji  zagospodarowania  obiektu  przy  moście  Przyjaźni,  wraz  z 
szacunkowymi  kosztami  jego  adaptacji,  zapytała,  czy  Pan  Burmistrz  chciałby  uzupełnić 
materiał pisemny o dodatkowe informacje?

Z-ca BM Wł. Cybulski – odpowiedział, że przedłożony materiał pisemny uzupełniony był o 
dodatkowe informacje na dwóch posiedzeniach Komisji Rady. Dodał, że na sesji obecny jest 
Pan  Robert  Konieczny,  autor  koncepcji  zagospodarowania  obiektu,  stąd  jest  możliwość 
zadawania ewentualnych pytań w zakresie opracowanej koncepcji.

Halina Bocheńska – poprosiła Panią Ewę Gołębiowską, Dyrektora Śląskiego Zamku Sztuki i 
Przedsiębiorczości w Cieszynie o wprowadzenie do dyskusji.
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Ewa Gołębiowska – powiedziała,  że  najlepszym wstępem do dyskusji  będzie  prezentacja 
multimedialna przedstawiająca możliwości całkowitej metamorfozy budynku byłego przejścia 
granicznego. Stwierdziła, iż nie są to tylko ambitne wizje i plany Śląskiego Zamku Sztuki i 
Przedsiębiorczości, ale wynikają z analizy potrzeb i problemów, które występują w samym 
mieście. Poprosiła o dopuszczenie do głosu Pana Roberta Koniecznego, który wraz z Panem 
Krzysztofem Dordą dokonają prezentacji.

Robert Konieczny – stwierdził, iż sama lokalizacja budynku jest bardzo inspirująca, obecnie 
można się po nim swobodnie poruszać, a jednocześnie jest to miejsce symboliczne. Omówił 
pierwsze  wizualizacje  obiektu  oraz  szkice  rzutów poszczególnych  pięter  budynku  wraz  z 
tarasem widokowym. Wspomniał o spotkaniu z konserwatorami zabytków, z którymi toczył 
zażarty  bój  o  możliwość  wykonania  kładki  łączącej  budynek  ze  Wzgórzem Zamkowym. 
Powiedział, że jeśli nie uda się porozumieć w tej kwestii z konserwatorami zabytków, istnieje 
możliwość  pominięcia  tej  kładki,  dając  możliwości  techniczne  zrobienia  tego  następnym 
pokoleniom.  Następnie  zaprezentował  zdjęcia  przedstawiające  łączenie  zabytkowych 
obiektów z nowoczesną architekturą, zastosowane w Madrycie, czy Paryżu.

Ewa Gołębiowska – poinformowała,  że obiekt  ma być  budynkiem wielofunkcyjnym,  jego 
kubatura wynosi ponad 5 tys. m3, powierzchnia budynku – 2 tys. m2,  część gastronomiczna 
ma zajmować powierzchnię 300 m2, sala konferencyjna ma pomieścić od 120 do 150 osób, 
jeżeli byłaby taka konieczność, to nowoczesna technologia umożliwia przekształcenie jednej 
dużej sali w  8 sal mniejszych. Sala konferencyjna będzie mogła być również salą kinową, 
salą do prezentacji, salą koncertową, a jednocześnie będzie możliwość przekształcenia jej w 
sale  warsztatowe.  Ponadto  przewiduje  się  7  indywidualnych  pomieszczeń  dla 
przedsiębiorców.  Dodała,  że  chcieliby,  aby  było  to  miejsce  otwarte  dla  organizacji 
pozarządowych,  ale  aby  w  przyszłości  mogło  być  również  siedzibą  Europejskiego 
Ugrupowania  Współpracy  Transgranicznej.  Stwierdziła,  iż  najbardziej  kontrowersyjnym 
elementem  całej  koncepcji  jest  kładka  łącząca  budynek  ze  Wzgórzem  Zamkowym.  Na 
zakończenie  poinformowała,  że  projekt  miałby  być  złożony do konkursu  na  rewitalizację 
małych  miast,  wówczas  jest  szansa  na  85%  dofinansowanie  zadania,  którego  kosztorys 
wynosi ponad 17 mln zł. Termin składania wniosków o środki unijne na to zadanie upływa 
dnia 19 listopada br.

Krzysztof  Kasztura –  odnosząc  się  do  lokalizacji  obiektu  powiedział,  że  jest  to  jedno  z 
lepszych miejsc w Cieszynie do zagospodarowania budynkiem, który służyłby mieszkańcom 
naszego miasta.

Jan Żurek – stwierdził,  że  o wyglądzie  miasta  decydują  dzieła,  które  są  „nadzwyczajne”. 
Wyraził  ubolewanie,  że  nie  doszło  do  realizacji  mostu  Roche’a,  natomiast  pogratulował 
Burmistrzowi, że poprosił Mistrza Pendereckiego, aby stworzył dzieło z okazji 1200 rocznicy 
założenia Cieszyna.  Bardzo przychylnie odniósł się do postaci Pana Roberta Koniecznego, 
którego uznał za znakomitego architekta. Stwierdził, że Cieszyn zasługuje na to, aby posiadać 
coś co przekracza normalne spojrzenie,  co sprowokuje, upiększy,  zaciekawi przyjezdnych. 
Pierwszą udaną próbą była Książnica Cieszyńska, gdzie połączono styl rokoko z nowoczesną 
architekturą. Powiedział, że budynek byłego przejścia granicznego wypełnia zarówno funkcję 
społeczną,  jak i historyczną, zaś co do uwag konserwatorów zabytków w kwestii łącznika 
pomiędzy  budynkiem  a  Wzgórzem  Zamkowym,  powiedział,  że  byłoby  dobrze,  gdyby 
koneserzy od zabytków zajęli się stylową masardą na Hotelu Pod Brunatnym Jeleniem, która 
jest  dewastowana,  czy  „ohydkami”  powstającymi  przy  ul.  Trzech  Braci.  Wspomniał  o 
różowym jeleniu przez Zamkiem, który prowokuje do myślenia i tak właśnie ma być. Pomysł 
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dziś przedstawiony uznał za wspaniały i trzeba zrobić wszystko, aby doszło do realizacji tego 
projektu. Jedyną wątpliwością jaką poruszył  była żelbetowa konstrukcja budynku, którą to 
barierę trzeba będzie pokonać, chcąc uzyskać normatywny prześwit kondygnacji. 

Aleksander  Matysiak –  przypomniał,  że  był  przeciwko  temu  pomysłowi,  choć  koncepcja 
zagospodarowania budynku może się podobać. Wyraził obawy, czy Miasto obecnie stać na 
15%  wkład  własny,  przy  prawie  18  milionowym  koszcie  przedsięwzięcia.  Poddał  po 
rozważenie,  czy np.  parking wielopoziomowy nie  przysłużyłby  się  bardziej  miastu  i  jego 
mieszkańcom?  Stwierdził,  że  jest  przeciwny  tak  drogiemu  projektowi.  Dodał,  że  zalety 
widokowe owszem, lecz aby na dzień dzisiejszy nie decydować się na ten projekt.

Krzysztof  Kasztura –  powiedział,  że  jest  szansa  na  stworzenie  czegoś,  co  zainteresuje 
zarówno mieszkańców, jak i turystów odwiedzających nasze miasto.

Wojciech Brachaczek – wyraził zadowolenie, że na ten temat ma zbieżny punkt widzenia z 
Panem  radnym  Janem  Żurkiem.  Odnośnie  parkingu  wielopoziomowego  powiedział,  że 
zgodziłby się na niego tylko pod warunkiem, że zaprojektowałby go Pan Robert Konieczny, 
bo to gwarantowałoby też swego rodzaju atrakcję dla miasta. Przypomniał, że straciliśmy już 
jeden pomysł,  dzięki  któremu miasto mogło już na dzień dzisiejszy być  wymieniane jako 
jedna z lokalizacji atrakcyjnych budowli na terenie nie tylko naszego kraju. W pełni poparł to, 
aby zrobić wszystko co jest możliwe, aby ten wniosek został złożony i żeby ten pomysł został 
zrealizowany.  Nie można go odkładać  w nieskończoność.  Im później,  tym będą mniejsze 
szanse na pozyskiwanie środków zewnętrznych. Te środki się kiedyś skończą. 

Z-ca BM Wł. Cybulski – złożył sprostowanie do wypowiedzi Pani Dyrektor Śląskiego Zamku 
Sztuki i Przedsiębiorczości, co do kosztu przedsięwzięcia. Rzeczywisty kosztorys inwestorski 
wynosi 16 mln 140 tys. zł, a nie ponad 17 mln zł. Dodał, że faktyczny koszt zadania pokaże 
dopiero przetarg. Powiedział, iż żałuje, że Pan radny Jan Żurek nie był tak przewidujący jak 
w przypadku tego projektu, z czego się cieszy, w sytuacji dyskusji w maju 2008 roku na sali 
sesyjnej w Czeskim Cieszynie, jak dyskutowaliśmy o moście Rocha. 

Jan Żurek – stwierdził,  iż  nie  bardzo rozumie  czego Pan Burmistrz  żałuje.  On żałuje,  że 
zostały popełnione błędy formalno – finansowe i na skutek tego nieodpowiedzialni partnerzy 
wycofali się z projektu. I nic poza tym. Wracając do sedna powiedział, że ma takie marzenie, 
aby nikt projektantowi się nie mieszał się w ten projekt, aby mógł zrealizować cel, który sobie 
założył. Przypomniał jak różne były głosy przy powstawaniu Książnicy Cieszyńskiej, która 
ostatecznie  okazała  się  cenna  i  potrzebna.  Osobiście  był  za  jej  utworzeniem,  co  można 
sprawdzić w zapisach protokołów z sesji Rady Miejskiej. Stwierdził, że polemika, rozmowa i 
dyskusja na temat tego projektu jest wskazana, gdyż trzeba rozpatrzyć wszystkie aspekty, w 
tym również finansowe. Raz jeszcze powtórzył, że Cieszynowi należy się takie dzieło, które 
chcąc  zobaczyć trzeba będzie do Cieszyna przyjechać.

Olgierd Lizoń – zwrócił się z pytaniem, jakie Pani Dyrektor przewiduje wpływy z wynajmu 
1m2  powierzchni użytkowej budynku?

Ewa Gołębiowska – powiedziała, że w Studium Wykonalności Projektu przewiduje się stawki 
czynszowe  dla  pomieszczeń  biurowych  od  12  zł  do  15  zł  za  1  m2,  za  wynajęcie  sali 
konferencyjnej – 200 zł za godzinę, co do restauracji, to przetarg pokaże jakiego rzędu będą 
to stawki.
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Olgierd Lizoń – poprosił o podanie powierzchni całkowitej pomieszczeń biurowych.

Ewa Gołębiowska – odpowiedziała, że jest to powierzchnia 330 m2.

Olgierd Lizoń -  zapytał,  jak często wg przewidywań i  założeń będzie  wynajmowana sala 
konferencyjna?

Ewa  Gołębiowska –  powiedziała,  że  w  skali  roku  przewiduje  się  18  wynajęć  sali 
konferencyjnej.

Z-ca BM Wł. Cybulski – poinformował, że jest wykonane Studium Wykonalności Projektu, z 
którego wynikają konkretne założenia. Na posiedzeniu Komisji Urbanistyki,  Architektury i 
Ochrony  Zabytków  ten  dokument  był  do  wglądu.  Na  posiedzeniu  Komisji  Rozwoju, 
Gospodarki  i  Finansów  takich  oczekiwań  nie  zgłoszono.  Podkreślił,  że  nie  zakłada  się 
przedsięwzięcia biznesowego. Dodał, że miesięcznie Miasto będzie to kosztować 125 tys. zł. 

Olgierd Lizoń – powiedział, że z wyliczeń wynika, że rocznie Miasto będzie dokładać do tego 
przedsięwzięcia 1,5 mln zł.

Aleksander Matysiak – zwrócił się z pytaniem, czy Cieszyn stać na taki obiekt?

Z-ca BM Wł. Cybulski – powiedział, że założenia oparte są na realnych cenach, zaś dochody 
będzie można generować w innych częściach Zamku.

Ewa Gołębiowska -   stwierdziła,  że  jeśli  chcemy pozyskać  środki unijne,  to nie możemy 
pokazywać jakie zyski planujemy otrzymywać.

Z-ca BM Wł. Cybulski – przyznał, że błędnie podał kwotę 125 tys. zł, którą to kwotę miasto 
będzie musiało wydawać jednakże nie w skali miesiąca, a w skali roku.

Alicja Wlach – stwierdziła, że ostatnie wyjaśnienia Pani Dyrektor Zamku zamykają ten temat. 
Zapytała, jak się ma ten projekt do pozostałych projektów planowanych do realizacji przez 
Miasto?

Z-ca BM Wł. Cybulski – odpowiedział, że ten projekt ma priorytet.

Olgierd  Lizoń –  dziękując  za  sprostowanie  stwierdził,  że  koszt  120  tys.  zł  rocznie  jest 
kosztem na który miasto stać, stąd projekt należy realizować. Powiedział,  że warto jednak 
pamiętać tę kwotę, kiedy obiekt już ruszy. 

Z-ca BM Wł. Cybulski –  stwierdził, iż musimy pamiętać o tym o czym mówiliśmy, jednak 
nie  możemy do tego przywiązywać  wagi,  gdyż   jest  to  projekcja  studium wykonalności. 
Projekcja z czasu kiedy składaliśmy projekt na remont Zamku też była takiego charakteru, 
oparta o realia, potrzeby, ceny rynkowe, a jest zupełnie inna w naturze. Dlatego nie da się 
tego porównywać, wracać do tego, aby po czasie to oceniać.

Aleksander Matysiak – zwracając się do Pani Dyrektor Zamku powiedział, że nie myślał o 
robieniu w tym budynku biznesu, ale dla niego tym „biznesem” jest to, co z tego będą mieć 
mieszkańcy. 
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Rafał  Konieczny – podziękował  za ciekawą dyskusję.  Za rodzaj  „cudu” uznał  możliwość 
pozyskania środków unijnych w 85%. Namawiał Państwa radnych do skorzystania z takiej 
okazji.

Halina Bocheńska – podziękowała gościom za udział w posiedzeniu.

ad 6.

ad 6.1.

Halina  Bocheńska –  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  przyznania  lauru  „Srebrnej 
Cieszynianki 2010”. Przypomniała, że do w/w wyróżnienia zgłoszone zostały 3 kandydatury 
– Polskie Towarzystwo Ewangelickie Oddział w Cieszynie zgłosiło Pana Władysława Sosnę, 
Klub  Radnych  „Nowa  Koalicja”  oraz  Stowarzyszenie  „Komitet  Obywatelski  Śląska 
Cieszyńskiego” zgłosili Pana Krzysztofa Neściora, zaś Dyrekcja Zespołu Szkół Technicznych 
w Cieszynie zgłosiła Pana Piotra Brennera. Zwróciła się do radcy prawnego Rady z prośbą o 
przypomnienie procedury głosowania tego typu projektów uchwał.

Jerzy Szweda – poinformował, że w przypadku omawianego projektu uchwały musi zostać 
zastosowane  głosowanie  alternatywne.  Gdy  jest  jedna  możliwość  wyboru  na  kilku 
kandydatów, każdy radny głosuje tylko na jednego kandydata.

Burmistrz  Miasta –  zaapelował  do  radnych,  aby  przy  głosowaniu  nie  kierowali  się 
przynależnością polityczną, czy klubową lecz dokonali  najwłaściwszego wyboru. 

Halina Bocheńska – poprosiła Przewodniczących Komisji o opinie do omawianego projektu 
uchwały.

Janina  Cichomska –  powiedziała,  że  Komisja  Zdrowia,  Opieki  Społecznej  i  Patologii 
Społecznej  wystąpiła  z  wnioskiem o  opinię  prawną,  czy  wszystkie  kandydatury  spełniają 
wymagane kryteria. Po uzyskaniu odpowiedzi, Komisja przychyliła się do opinii prawnej.

Pozostałe Komisje projekt uchwały przyjęły do wiadomości.

Halina Bocheńska – poddała pod głosowanie pierwszą ze zgłoszonych kandydatur. Zwróciła 
się z pytaniem, kto z Państwa radnych jest za przyznaniem Lauru Panu Władysławowi Sośnie.

Za przyznaniem Lauru „Srebrnej Cieszynianki 2010” Panu Władysławowi Sośnie głosowało 
9 radnych.

Przewodnicząca  Rady  zapytała,  kto  z  Państwa  radnych  jest  za  przyznaniem  Lauru  Panu 
Krzysztofowi Neściorowi.

Za  przyznaniem  Lauru  „Srebrnej  Cieszynianki  2010”  Panu  Krzysztofowi  Neściorowi 
głosowało również 9 radnych.

Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem, kto z Państwa radnych jest za przyznaniem 
Lauru Panu Piotrowi Brennerowi.
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Nikt  z  radnych  nie  poparł  kandydatury  Pana  Piotra  Brennera  do  wyróżnienia  Laurem 
„Srebrnej Cieszynianki 2010”.

Dwoje radnych nie brało udziału w głosowaniu.

Halina Bocheńska – zwróciła się z pytaniem do radcy prawnego, co przewiduje procedura w 
przypadku równej liczby głosów na dwóch kandydatów.

Jerzy Szweda – odpowiedział, że należy powtórzyć głosowanie.

Halina Bocheńska – ogłosiła 6 minutową przerwę w obradach.

Przerwa.        

Po przerwie.

Halina Bocheńska – zarządziła ponowne głosowanie. Zwróciła się z pytaniem, kto z Państwa 
radnych jest za przyznaniem Lauru Panu Władysławowi Sośnie.

Za przyznaniem Lauru „Srebrnej Cieszynianki 2010” Panu Władysławowi Sośnie głosowało 
9 radnych.

Przewodnicząca  Rady  zapytała,  kto  z  Państwa  radnych  jest  za  przyznaniem  Lauru  Panu 
Krzysztofowi Neściorowi.

Za  przyznaniem  Lauru  „Srebrnej  Cieszynianki  2010”  Panu  Krzysztofowi  Neściorowi 
głosowało 11 radnych.

Rada  opowiedziała  się  za  przyznaniem  Lauru  „Srebrnej  Cieszynianki  2010”  Panu 
Krzysztofowi Neściorowi.

ad 6. 2.

Przewodnicząca  Rady  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr 
XXVII/239/2000 z dnia 25 maja 2000 roku w sprawie nadania Statutu Bibliotece Miejskiej w 
Cieszynie. Poprosiła Przewodniczących Komisji o opinie do w/w projektu uchwały.

Wszystkie komisje głosowały za przyjęciem projektu uchwały. 

Z uwagi  na brak głosów w dyskusji  poddała  pod głosowanie  projekt  uchwały w sprawie 
zmiany uchwały Nr XXVII/239/2000 z dnia 25 maja 2000 roku.

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 20 głosami za.

ad 6.3.

Przewodnicząca  Rady  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  uzgodnienia  prac 
wykonywanych na potrzeby ochrony przyrody, polegających na zabiegach pielęgnacyjnych 
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drzew – pomników przyrody. Poprosiła Przewodniczących Komisji o opinie do w/w projektu 
uchwały.

Wszystkie komisje głosowały za przyjęciem projektu uchwały. 

Z uwagi  na brak głosów w dyskusji  poddała  pod głosowanie  projekt  uchwały w sprawie 
uzgodnienia prac wykonywanych na potrzeby ochrony przyrody, polegających na zabiegach 
pielęgnacyjnych drzew – pomników przyrody.

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 20 głosami za.

ad 6.4.

Przewodnicząca  Rady  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  utworzenia  odrębnych 
obwodów głosowania w wyborach samorządowych w dniu 21 listopada 2010 roku. Poprosiła 
Przewodniczących Komisji o opinie do w/w projektu uchwały.

Wszystkie komisje głosowały za przyjęciem projektu uchwały. 

Z uwagi  na brak głosów w dyskusji  poddała  pod głosowanie  projekt  uchwały w sprawie 
utworzenia  odrębnych  obwodów  głosowania  w  wyborach  samorządowych  w  dniu  21 
listopada 2010 roku.

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 20 głosami za.

ad 6.5.

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie  przystąpienia  do programu 
„Moje Boisko Orlik 2012”. Poprosiła Przewodniczących Komisji o opinie do w/w projektu 
uchwały.

Wszystkie komisje głosowały za przyjęciem projektu uchwały. 

Z uwagi  na brak głosów w dyskusji  poddała  pod głosowanie  projekt  uchwały w sprawie 
przystąpienia do programu „Moje Boisko Orlik 2012”.

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 20 głosami za.

ad 6.6.

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta na 2010 
rok. Poinformowała, że w dniu dzisiejszym radni otrzymali projekt uchwały oznaczony jako 
Projekt II. Poprosiła Pana Burmistrza o uzasadnienie tej decyzji.

Burmistrz  Miasta –  poinformował,  że  w  związku  z  ustaleniem  ostatecznego  planu 
finansowego  projektu  „Stworzenie  sieci  publicznych  punktów  dostępu  do  Internetu  w 
Cieszynie”  konieczne  jest  przesunięcie  środków  z  wydatków  współfinansowanych  ze 
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środków zagranicznych  na wkład własny.  Ponadto  proponuje się  przesunięcie  środków w 
wysokości 12.326 zł z wydatków inwestycyjnych na wydatki bieżące z przeznaczeniem na 
promocję  powyższego  projektu  i  tym  samym  dokończenie  jego  realizacji.  Poprosił  o 
uwzględnienie przedstawionej autopoprawki.

Halina  Bocheńska –  poprosiła  Przewodniczących  Komisji  o  przedstawienie  opinii  do 
pierwotnej wersji projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta na 2010 rok.

Komisja  Urbanistyki,  Architektury  i  Ochrony  Zabytków  projekt  uchwały  przyjęła  do 
wiadomości,  zaś  wszystkie  pozostałe  komisje  opowiedziały  się  za  przyjęciem  projektu 
uchwały.

Aleksander  Matysiak –  odnosząc  się  do  planowanego  odtworzenia  placu  zabaw przy  ul. 
Rudowskiej i Nasturcji zapytał, kiedy jest szansa na realizacje tego zdania?

Z-ca BM Wł. Cybulski – odpowiedział, że trzeba będzie poczekać jeszcze rok.

Halina Bocheńska – poddała  pod głosowanie projekt  uchwały w sprawie zmiany budżetu 
Miasta na 2010 rok, wraz z autopoprawką.

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 19 głosami za. 

ad 6.7.

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej 
nr XVI/143/07 z dnia 29 listopada 2007 roku w sprawie uchwalenia Lokalnego Programu 
Rewitalizacji  Miasta  Cieszyna.  Przypomniała,  że  wszyscy  Państwo  radni  otrzymali 
sprawozdanie z realizacji Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Cieszyna za lata 2008-
2009. Zwróciła się z pytaniem, czy ktoś z Państwa radnych ma uwagi to tego sprawozdania?
Uwag nie zgłoszono, tym samym sprawozdanie zostało przez Radę przyjęte.
Następnie  poprosiła  Przewodniczących  komisji  o  opinie  do  projektu  uchwały  w  sprawie 
zmiany uchwały Rady Miejskiej nr XVI/143/07 z dnia 29 listopada 2007 roku.

Wszystkie komisje opowiedziały się za przyjęciem w/w projektu uchwały.

Wojciech Brachaczek – zapytał, dlaczego w tym punkcie porządku obrad Rada zajmuje się 
sprawozdaniem?  Jeśli  sprawozdanie  miałoby  być  przez  Radę  przyjmowane,  to  czy  nie 
powinno ono być odrębnym punktem porządku obrad?

Halina  Bocheńska –  odpowiedziała,  że  sprawozdanie  z  realizacji  Lokalnego  Programu 
Rewitalizacji Miasta Cieszyna za lata 2008-2009 jest tematycznie  związane z omawianym 
projektem uchwały, stąd zaproponowała kompleksowe potraktowanie tego tematu. Poprosiła 
radcę prawnego o zabranie głosu.
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Jerzy  Szweda –  powiedział,  że  jeśli  sprawozdanie  miałoby  być  omawiane  w  odrębnym 
punkcie porządku obrad, to nie należy tego robić w tym momencie. 

Halina Bocheńska – zwróciła uwagę na fakt, że prosiła o uwagi do sprawozdania, a nie o 
stanowisko  Rady  Miejskiej.  Z  uwagi  na  brak  dalszych  głosów  w  dyskusji  poddała  pod 
głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej nr XVI/143/07 z dnia 
29 listopada 2007 roku.

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 19 głosami za. 

ad 6.8.

Halina  Bocheńska –  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  świadczenia  usługi 
telekomunikacyjnej  na  terenie  Miasta  Cieszyna.  Poprosiła  Przewodniczących  Komisji  o 
opinie do w/w projektu uchwały.

Wszystkie komisje głosowały za przyjęciem projektu uchwały. 

Krzysztof Kasztura – zwrócił się z pytaniem, czy ten Internet obejmie całe miasto, czy tylko 
Rynek i najbliższe okolice?

Z-ca BM Wł. Cybulski – wymienił 18 publicznych punktów dostępu do Internetu w formie: 
-  3  pracowni  internetowych  zlokalizowanych  w  czytelni  Biblioteki  Miejskiej  przy  ul. 
Głębokiej 15, Filii Biblioteki Miejskiej przy ul. Polnej 3, Domu Spokojnej Starości,
-  11  infokiosków zlokalizowanych  w budynkach:   Starostwa  Powiatowego,  Uniwersytetu 
Śląskiego,  Szpitala  Śląskiego,  Dworca  PKS,  Hali  Widowiskowo  –  Sportowej,  Śląskiego 
Zamku Sztuki i Przedsiębiorczości, w tym 2-ch  mobilnych przeznaczonych do wykorzystania 
w trakcie różnych uroczystości i imprez,
-  4  hot-spotów  umożliwiających  bezprzewodowy  dostęp  do  Internetu  w  Śródmieściu 
Cieszyna na Wzgórzu Zamkowym, Rynku, Dworcu PKS i Parku Pokoju.

Halina Bocheńska – poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie świadczenia usługi 
telekomunikacyjnej na terenie Miasta Cieszyna.

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 20 głosami za. 

ad 7.

Halina Bocheńska – poinformowała, że wszyscy Państwo radni otrzymali sprawozdanie z wy-
konania budżetu Miasta Cieszyna za I półrocze 2010 roku. Zapytała, czy ktoś chciałby zadać 
pytanie do przedłożonego materiału?

Aleksander Matysiak – zwracając się do Burmistrza Miasta zapytał, co myśli o tym wykona-
niu budżetu Miasta za I półrocze 2010 roku, czy należy się obawiać o wykonanie roczne, czy 
wszystko przebiega zgodnie z przewidywaniami.
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Burmistrz Miasta – odpowiedział, że nie widzi zagrożenia wykonania budżetu, zaś realizację 
dochodów na poziomie 41% za I półrocze uznał za bardzo dobry wynik.

Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Cieszyna za I półrocze 2010 roku zostało przez 
Radę przyjęte.

ad 8.

Halina Bocheńska – zwróciła się z pytaniem, czy ktoś z Państwa radnych chciałby zadać pyta-
nie do sprawozdania Burmistrza Miasta Cieszyna z działalności za okres od dnia 13 sierpnia 
2010r. do dnia 20 września 2010r.

Alicja Wlach – odnosząc się do punktu 5 w dziale I sprawozdania zapytała, kto poniósł koszty 
zmiany udziałów w nieruchomości i części wspólnych budynku przy ul. Rynek 4 w Cieszy-
nie.

Z-ca BM Jan Matuszek – odpowiedział, że osoba zainteresowana tą zmianą.

Marta Kawulok – zwróciła uwagę, że w punkcie 32 rozdziału I sprawozdania błędnie została 
wpisana data 2001 roku. Stwierdziła, iż prawdopodobnie chodziło o rok 2011.

Z-ca BM Wł. Cybulski – powiedział, że do tekstu „wkradła się” literówka, gdyż chodzi o se-
zon wegetacyjny 2010 roku, a nie 2001 roku.

Marta Kawulok – zwróciła się z pytaniem o jakich pomieszczeniach mowa jest w punkcie 6 
rozdziale IV sprawozdania?

Burmistrz Miasta – odpowiedział, że chodzi o pomieszczenia po dawnej siedzibie Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecznej. Jedna część już została wyremontowana i tam znalazła chwilo-
wo siedzibę Jednostka Realizująca Projekt, zaś w części która będzie remontowana będą biura 
Referatu Podatków i Wydziału Promocji i Informacji.

Aleksander Matysiak –  zapytał o realizację przez Burmistrza Miasta uchwały Rady Miejskiej 
w sprawie wykupu przez mieszkańców Cieszyna mieszkań komunalnych. 

Burmistrz Miasta – odpowiedział, że do końca kadencji nie uruchamia sprzedaży mieszkań, 
pozostawiając podjęcie decyzji w tej sprawie nowemu Burmistrzowi i nowej Radzie Miej-
skiej.

Kazimierz Kabiesz – kontynuując ten temat zwrócił się z pytaniem, czy nabywcy mieszkań 
komunalnych występują z żądaniami zwrotu kaucji jaką wpłacili kiedyś wynajmując te miesz-
kania i czy toczą się postępowania sądowe o odzyskanie tych kaucji.

Burmistrz Miasta – stwierdził, iż z tego co pamięta, to w ostatnich latach był jeden taki przy-
padek. Kaucję się wypłaca wtedy, kiedy ktoś albo wykupuje mieszkania, albo go opuszcza z 
jakiś względów i tam był problem przeliczenia tej kaucji.

Alicja  Wlach –  zapytała,  czy  trwa  weryfikacja  wniosków mieszkańców  oczekujących  na 
mieszkania komunalne?
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Z-ca BM Jan Matuszek – odpowiedział, że weryfikacja została przeprowadzona, listy są zak-
tualizowane. Poinformował, że przygotowany jest projekt uchwały w sprawie zmiany zasad 
najmu pod kątem zrealizowania wniosku zawartego w uchwale Rady Miejskiej.

ad 9. 

Eugeniusz  Raabe –  przedstawił  interpelacje,  wnioski  i  zapytania  radnych  wraz  z 
odpowiedziami  za  okres  od  dnia  18  sierpnia  br.  do  dnia  16  września  br.  Zwrócił  się  z 
pytaniem, czy odpowiedzi są dla Państwa radnych satysfakcjonujące?

Czesław Banot – powiedział, że niezadawala go odpowiedź na wniosek w sprawie budowy 
sieci  kanalizacyjno  –  sanitarnej  na  Mnisztwie,  gdzie  realizacja  zadania  odbywa  się  bez 
uzgodnienia z mieszkańcami.

Z-ca BM Wł. Cybulski – poinformował, że na bazie obowiązującego prawa, każdy kto ma 
możliwość podłączenia się do sieci kanalizacyjnej, jest zobowiązany do podłączenia.

Czesław Banot – zapytał jakie są konsekwencje, jeśli mieszkaniec nie podłączy się do sieci, 
gdyż nie będzie go na to stać?

Z-ca  BM  Wł.  Cybulski –  powiedział,  że  każdy  przypadek  może  być  analizowany 
indywidualnie  lecz  nie  może  być  regułą,  że  każdemu  mieszkańcowi  Miasto  będzie 
wykonywało znaczne części sieci kanalizacyjnej.

Czesław  Banot –  odniósł  się  do  odpowiedzi  na  zapytanie  w  sprawie  wykonywanych  i 
remontowanych ciągów pieszych w naszym mieście.  Powiedział,  że w Republice Czeskiej 
takie ciągi piesze są stosowane, a u nas okazuje się, że nie można. Dodał, że warto byłoby 
pomyśleć o tym przed remontami dróg i chodników.

Aleksander  Matysiak – złożył  wniosek,  aby zaoszczędzone  środki  finansowe z remontów 
dróg  przeznaczyć  na  wykonanie  dodatkowego  skrętu  do  Szkoły  Podstawowej  nr  6  na 
Pastwiskach.

Władysław  Macura –  zwrócił  się  z  pytaniem,  gdzie  można  kupić  Monografię  dziejów 
Cieszyna?

Burmistrz  Miasta –  odpowiedział,  że  na  dzień  dzisiejszy  nigdzie,  gdyż  Miasto  nie  może 
prowadzić  działalności  gospodarczej.  Trwają  starania,  aby  umożliwić  wszystkim 
zainteresowanym  zakup  „Dziejów Cieszyna  od  pradziejów do  czasów współczesnych”  w 
księgarniach. Poinformował, że dla Państwa radnych ma odłożone egzemplarze tych książek, 
po odbiór których zaprosił radnych do swojego sekretariatu po zakończeniu sesji.
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Eugeniusz  Raabe –  złożył  trzy  zapytania  w  sprawie:  rekompensaty  dla  właścicieli  kilku 
sklepów, którzy w związku z kręceniem scen do filmu fabularnego w dniu 20 września br. nie 
mogli  prowadzić  swej  działalności  handlowej;   braku  informacji  na  temat  uroczystości 
nadania imienia Hali widowiskowo-sportowej w Cieszynie;  wyjaśnienia powodu zwężenia 
skrzyżowania ul. Górnej z ul. Sikorskiego w Cieszynie.

ad 10. 

Alicja  Wlach –  przedstawiła  wniosek  Komisji  Zdrowia,  Opieki  Społecznej  i  Patologii 
Społecznej w sprawie uzupełnienia zapisu w Strategii Rozwoju Miasta Cieszyna na lata 2010-
2020.  W  celu  operacyjnym  II.5  –  Zapewnienie  wysokiego  poziomu  bezpieczeństwa 
publicznego  i  zdrowotnego,  w  rozdziale  II.5.3.  Kontynuacja  programów  profilaktyki 
zdrowotnej na terenie miasta, Komisja proponuje wprowadzenie zapisu: Realizacja programu 
„  Profilaktyka  i  korekcja  wad  postawy  ciała  dzieci  i  młodzieży”.   Burmistrz  Miasta  w 
odpowiedzi  informuje,  iż  wniosek  zostanie  rozpatrzony  przez  Zespół  Koordynujący  ds. 
aktualizacji Strategii w trakcie formułowania ostatecznego projektu Strategii Rozwoju Miasta 
Cieszyna   na  lata  2010-2020.  Powiedziała,  że  na  poniedziałkowym  posiedzeniu  Zespołu 
wniosek Komisji został uwzględniony.
Następnie przedstawiła wniosek Komisji Oświaty, Kultury i Sportu dotyczący utworzenia w 
nowym  roku  szkolnym  2010/2011  dodatkowego  oddziału  klasy  I  w  Gimnazjum  nr  3  w 
Cieszynie, wraz z odpowiedzią Burmistrza Miasta.

Kazimierz  Kabiesz –  poinformował,  że  Komisja  Oświaty,  Kultury  i  Sportu  wyjaśnienia 
Burmistrza przyjęła do wiadomości.

Alicja  Wlach –  przedstawiła  trzy  wnioski  Komisji  Gospodarki  Komunalnej  i  Ochrony 
Środowiska:
1.   W  związku  z  pismem  p.  Barbary  Halskiej  z  dnia  10  sierpnia  br.,  skierowanym  do 
wiadomości  Rady  Miejskiej,  w  sprawie  wycinki  drzew  na  skarpie  przy  ul.  Lipowej  w 
Cieszynie, Komisja prosi o udzielenie informacji na czyj wniosek  została podjęta decyzja o 
wycince i jakie przesłanki uzasadniały podjęcie tej decyzji. 
2.  Komisja wnioskuje o uregulowanie, poprzez przejęcie przez  Miasto, kwestii własności 
dróg prywatnych w mieście, w sprawie których mieszkańcy Cieszyna podejmują starania o 
nieodpłatne przekazanie ich na rzecz Miasta. Komisja prosi o informację jakie są możliwości 
prawne przejęcia tych dróg.
3.   Dla poprawy bezpieczeństwa dzieci dochodzących do cieszyńskich szkół podstawowych, 
Komisja  wnioskuje  o  zatrudnienie,  np.  w  ramach  prac  interwencyjnych  osób,  które  w 
okolicach szkół pomagałaby dzieciom  bezpiecznie przechodzić przez przejścia dla pieszych.

Aleksander Matysiak – odnosząc się do odpowiedzi na trzeci wniosek zapytał, czy strażnicy 
miejscy  będą  pełnili  dyżury  również  przy  wyjściu  dzieci  ze  szkół,  czy  tylko  rano  przed 
lekcjami?

Burmistrz Miasta – odpowiedział, że tylko rano przed wejściem dzieci do szkół, gdyż lekcje 
kończą się o różnych porach i strażnicy musieliby przed szkołą spędzać cały dzień.
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ad 11.

Halina Bocheńska – przedstawiła korespondencję skierowaną do Rady Miejskiej Cieszyna: 
1.   Wojewódzki Sąd Administracyjny w Gliwicach przesyła odpis prawomocnego wyroku  z 
dnia  11  maja  br.  wraz  z  uzasadnieniem,  dotyczącego  skargi  „Fortuna”  Sp.  z  o.o.  w 
Warszawie, w którym oddala skargę na uchwałę Rady Miejskiej Cieszyna Nr XXXV/367/09 
w sprawie wyrażenia  opinii  o lokalizacji  salonu gier na automatach w Cieszynie  przy ul. 
Menniczej 48.
2.  Do  wiadomości  Przewodniczącej  Rady  Miejskiej  Burmistrz  Miasta  przesyła 
korespondencję  skierowaną  do  Pani  Marii  Żarskiej  zawierającą  wyjaśnienia  Zarządu 
Wodociągów Ziemi Cieszyńskiej Sp. z o.o. oraz Naczelnika Wydziału Inwestycji Miejskich 
dotyczące  okoliczności  i  faktów  wykonywania  robót  budowlanych  sieci  wodociągowej  i 
kanalizacyjnej w ciągu ul. Błogockiej.
3.  Prezes Oddziału Związku Nauczycielstwa Polskiego w Cieszynie zwraca się z wnioskiem 
o  zaplanowanie  w  przyszłorocznym  budżecie  Miasta  środków  finansowych  na  7% 
waloryzację  i  podwyżkę  płac  dla  pracowników  administracji  i  obsługi  zatrudnionych  w 
placówkach oświatowo-wychowawczych, prowadzonych przez Gminę Cieszyn.
4.  Prezes  Zarządu  Stowarzyszenia  Komunikacji  Samochodowej  Radio  Taxi  Ziemi 
Cieszyńskiej  przedstawia  opinię  w sprawie  wydawania  nowych  licencji  na  wykonywanie 
transportu drogowego taksówką na obszarze Miasta Cieszyna. 
5.   Przewodniczący Rady Powiatu  Cieszyńskiego zapraszał  na XLV sesję  Rady Powiatu, 
która odbyła się dnia 27.09.br. o godz. 13.00.
6.   Stowarzyszenie  Klub  Kobiet  Kreatywnych  oraz  Dyrekcja  COK „Dom Narodowy”  w 
Cieszynie zapraszają Państwa Radnych w dniu 1.10.br. o godz. 16.30 na odsłonięcie tablicy 
Zofii i Józefa Kiedroniów na  budynku przy ul. Menniczej 6 od strony ul. Kiedronia  oraz na 
spotkanie z cyklu „Cieszyński Szlak kobiet” , „Zofia Kirkor-Kiedroniowa i jej pamiętniki” o 
godz. 17.00 w sali koncertowej Domu Narodowego.
7.  Burmistrz Miasta i Gminy Bogatynia składa wyrazy wdzięczności dla całej społeczności 
Cieszyna za cenną pomoc i serdeczność, życząc sukcesów, podejmowania trafnych decyzji, 
współpracy z  życzliwymi ludźmi oraz spełnienia marzeń.
Kopia w/w dokumentu zostanie Państwu radnym przekazana w formie elektronicznej.
8.   Burmistrz  Miasta  Cieszyna  informuje,  że  zostały  zakończone  prace  nad  aktualizacją 
Strategii  Rozwoju Miasta Cieszyna na lata 2010-2020. Projekt uchwały Rady Miejskiej w 
sprawie uchwalenia  Strategii  zostanie przekazany Państwu radnym w terminie  zgodnym z 
zapisami w Statucie Miasta.
Ustalono,  iż  projekt  Strategii  Rozwoju  Miasta  Cieszyna  na  lata  2010-2020,  który  jest 
dokumentem  bardzo  obszernym  zostanie  Państwu  radnym  przekazany  w  formie 
elektronicznej.
9.   Pismem  z  dnia  30  września  br.  Burmistrz  Miasta  przekazuje  materiały  wstępne  do 
opracowania projektu uchwały budżetowej na 2011 rok – obszerne materiały są do wglądu w 
Biurze Rady Miejskiej.
10.  Pan radny Czesław Banot złożył oświadczenie dotyczące wystąpienia Burmistrza Miasta 
na sesji w dniu 25 sierpnia br., w którym Pan Burmistrz podważył wiarygodność delegacji 
radnego do Biura Poselskiego Pani Poseł Bożeny Kotkowskiej. 

16



11.  Pan Paweł Buzek zamieszkały w Puńcowie porusza kwestię braku dojazdu do swojej 
posesji przy ul. Cieszyńskiej 65 w Puńcowie.

Burmistrz  Miasta –  zaprosił  zebranych  na  spotkanie  w  ramach  pierwszych  konsultacji 
społecznych  „Które  atuty  wizerunkowe  i  turystyczne  Cieszyna  mogą  stać  się  podstawą 
promocji miasta?. Spotkanie odbędzie się dnia 6.10.br. o godz. 17.00 w sali sesyjnej Ratusza, 
a  poprowadzą  je  przedstawiciele  Agencji  Grupa  Eskadra,  która  na  zlecenie  Wydziału 
Promocji  i  informacji  Urzędu  Miejskiego  przygotowuje  „Program  promocji  markowych 
produktów turystycznych Cieszyna”. 

Krzysztof Kasztura – zapytał,  jak się zakończył  temat Zakładu Opiekuńczo - Leczniczego 
Sióstr Boromeuszek, którego dyrekcja  zwracała się z prośbą o wsparcie finansowe. Ponadto 
poruszył kwestię pogarszającego się stanu dróg przy budowie rond w naszym mieście. 

Wojciech Brachaczek – kontynuując temat remontu dróg poinformował, że w Wiślicy został 
wydzielony tylko jeden pas ruchu w każdą stronę, ruch ciężkich samochodów skierowano na 
Pruchną, co stało się uciążliwe i niszczy nasze drogi. 

Jan Żurek – zasugerował, aby przy okazji budowy rond przy ul. Katowickiej, zlikwidować 
stojący tam słup energetyczny.

Florian Sikora – zwrócił się z pytaniem, czemu mają służyć wymalowane na drodze przy ul. 
Głębokiej,  czyli  w  strefie  zakazu,  pasy  i  koperty  do  parkowania?  Ponadto  zaapelował  o 
naprawienie siatki pod wiaduktem, która ma chronić przed siadaniem w tym miejscu gołębi.

Eugeniusz Raabe – zwrócił uwagę na fakt, że w trakcie obrad z sali wyszło 2 radnych – Pani 
Janina  Cichomska  i  Pan  Bernard  Mniszek.  Pani  Radna  Cichomska  usprawiedliwiła 
konieczność  wcześniejszego wyjścia  z  obrad sesji,  czego niestety  nie  uczynił  Pan Radny 
Mniszek. 

Aleksander  Matysiak –  odnosząc  się  do  kwestii  przesłania  radnym  pocztą  elektroniczną 
projektu  Strategii  Rozwoju  Miasta  Cieszyna  na  lata  2010-2020  zapytał,  czy  na  pewno 
wszyscy  radni  ze  swoich  e-maili  będą  drukowali  tak  obszerny  dokument,  który  będzie 
potrzebny do analizy przy podejmowaniu uchwały na następnej sesji Rady.

Halina Bocheńska – zapewniła, że każda osoba, która wyrazi chęć otrzymania dokumentu w 
formie papierowej, taki egzemplarz otrzyma.

Wojciech  Brachaczek – powiedział,  że  dotarły  do niego informacje,  że  być  może  będzie 
potrzeba zwołania sesji jeszcze początkiem listopada. Zapytał, czy w takim przypadku można 
by się pokusić o ustalenie terminu tej sesji, gdyż dla większości radnych jest to na pewno 
ważna kwestia.
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Halina Bocheńska – odpowiedziała, iż niestety w dniu dzisiejszym dokładnego terminu sesji 
listopadowej nie można wskazać, choć potwierdziła, że ukazały się informacje o konieczności 
podjęcia  do 15 listopada br.  uchwał związanych z finansami.  Powiedziała,  że jeśli  będzie 
potrzeba  zwołania  dodatkowej  sesji,  to  o  jej  terminie  powiadomi  Państwa  radnych  z 
odpowiednim wyprzedzeniem.
 
ad 12.

Przewodnicząca Rady zamknęła pięćdziesiątą pierwszą sesję Rady Miejskiej Cieszyna.

Protokołowała: Przewodnicząca Rady Miejskiej

Jolanta Fajkis           Halina Bocheńska
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